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REVISTA PRESEI 
  

 Protest in fata Ministerului Transportului: CFR-istii vor majorare salariala de 50%  
Sindicalistii din CFR protesteaza, joi, in fata Ministerului Transporturilor, ei solicitand o majorare salariala de 50% 
si includerea acesteia in viitorul contract colectiv de munca, act care va fi negociat in perioada urmatoare. 
Liderul de sindicat din cadrul CFR, Rodrigo Maxim, a declarat, la TVR, ca angajatii din Caile Ferate cer majorarea 
salariilor cu 50 de procente, investitii in materialul rulant si solicita ca CFR sa nu anuleze niciun tren de calatori. 
"Ne trebuie o majorare salariala de 50% din salariul de baza, pentru ca vrem respect pentru CFR-isti. La ora 
actuala, jumatate din CFR-isti sunt la salariul minim brut pe economie, sunt calificati, nu se poate sa aiba salariul 
de necalificat si cealalta parte au salariile de baza brute pana in salariul de necalificat din constructii, de 3.000 de 
lei. 
Este inadmisibil ca CFR-istii care, nu cu mult timp in urma, aveau salarii mai mari decat doctorii, mai mari decat cei 
din invatamant, mai mari decat cei din constructii, deci aveau printre cele mai mai salarii, sa ajunga acum la salarii 
de necalificati. Pentru aceasta cerem o marire de salariu care sa ne aduca cel putin la salariul de baza din 
constructii, al necalificatului", a spus Rodrigo Maxim. 
Acesta a precizat ca angajatii din CFR solicita investitii in materialul rulant, achizitionarea in termen cat mai scurt a 
80 de rame electrice si includerea inainte de aprobarea bugetele de venituri si cheltuieli a majorarilor de venituri 
ale angajatilor. 
"Rolul mitingului nostru este urgentarea aprobarii bugetelor de venituri si cheltuieli ale unitatilor feroviare care sa 
cuprinda si cresterile salariale, pentru ca urmeaza negocierile contractelor colective si in ultima zi de negociere ale 
contractelor colective, daca nu se vor regasi cresterile salariale, va fi greva generala", a mai spus liderul de sindicat 
din CFR. 
Protestul este programat sa se desfasoare pana in jurul orei 13:00. 
(Sursa: ziare.ro) 
 

 Miting PSD într-un fief local, la care sunt anunţate mii de persoane. Manda: Toţi vom fi îmbrăcaţi în alb 
Claudiu Manda a anunţat că PSD va organiza, vineri de la ora 16.00, un miting de pre-campanie la Craiova unde 
vor participa 40.000 de persoane. Social-democratul a precizat că acţiunea nu este o replică la manifestaţia 
liberalilor, pentru că „în judeţul Dolj nu avem de ce să ne luptăm cu PNL”. 
„Vreau să precizez că sunt multe organizaţii judeţene în ţară care vor să organizeze astfel de mitinguri. E primul 
care se organizează la noi la Craiova. Vom prezenta şi candidaţii şi mesajele de campanie electorală. Toţi vom fi 
îmbrăcaţi în alb, vineri, la orele 16.00. Vor vedea şi craiovenii şi doljenii la Craiova vor fi 40.000 de oameni. O să 
fie. Este spaţiu pentru că se întinde destul demult în spate spre prefectură. Avem confirmările de la mai mulţi. Sunt 
membrii noştri, smpatizanţii noştri. S-ar putea să dureze o oră şi un pic. E în funcţie de cei care vor adresa 
cuvântul”, a declarat Cladiu Manda, miercuri la România TV. 
Întrebat dacă mitingul PSD ar fi şi un fel de replică la cel organizat de PNL la Craiova, sâmbăta trecută, unde au 
fost 2.500 de oameni, senatorul PSD a răspuns: „Noi nu facem acţiuni doar de răspuns la cei de la PNL, cel puţin în 
judeţul Dolj nu avem de ce să ne luptăm cu PNL. Nu facem ca răspuns la PNL. Intenţionam şi noi înainte să anunţe 
PNL un miting de pre-campanie, urmând ca să vedem şi rezultatul votului pe 26 mai”. 
Liberalii au organizat o manifestaţie, sâmbăta trecută la Craiova, unde au fost prezente aproximativ 2.500 de 
persoane din judeţele Dolj, Olt, Gorj şi Vâlcea. 
Lista partidului la alegerile pentru PE numără 43 de candidaţi. Partidul deschide lista cu ministrul Fondurilor 
Europene Rovana Plumb, urmată de jurnalista Carmen Avram şi senatorul PSD Claudiu Manda. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primarii spun ca nu supravietuiesc cu bugetul lui Dancila: N-au bani pentru persoanele cu handicap, bursele 
elevilor sau utilitati 
Cele mai multe orase din Romania au dificultati in ceea ce priveste bugetul pentru acest an, doar 15-18% dintre 
ele putand "supravietui", a declarat, miercuri, Ionel Chirita, presedinte executiv al Asociatiei Oraselor din Romania 
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(AOR). 
"In Romania sunt 216 de orase. Consider ca, in conditii acceptabile spre dificultate, pot supravietui 30-40 dintre 
ele, adica asta inseamna maxim 15-18% dintre ele, restul sunt in diferite grade de dificultate, iar mai bine de 50% 
dintre orase vor fi in situatie de disperare, (...) pentru ca, mergand pe niste cheltuieli minime obligatorii, iti trebuie 
niste venituri si descopera ca acele cheltuieli minime obligatorii sunt mai mari decat veniturile", a explicat Chirita, 
la un atelier de lucru la care au participat primari de orase. 
Potrivit acestuia, veniturile au fost "umflate" de Ministerul Finantelor cu aproximativ 8%. In plus, a mentionat el, 
anumite venituri nu se pot realiza, deoarece s-au stabilit anumite scutiri de la plata, cum e cazul in constructii. 
"Estimam ca veniturile se vor realiza undeva intre 95 si 85%, iar cheltuielile sunt in crestere cu 20 pana la 35%, pe 
componentele despre care va spuneam, au crescut drepturile angajatilor si nu numai, de fapt, tot angajati sunt si 
insotitorii persoanelor cu handicap si esti obligat sa le dai alocatia de hrana si tichetul de vacanta. (...) Au crescut 
acele cheltuieli legate de proiecte prin acel salariu minim de 3.000 de lei la firmele de constructii. (...) Costurile 
utilitatilor au crescut", a declarat Chirita. 
In opinia sa, pentru majoritatea oraselor, deficitul se situeaza intre 30% si 50%, cumuland scaderea de venituri si 
cresterea de cheltuieli. 
El a informat ca va propune Ministerului Finantelor sa finanteze atributiile pe care o primarie le are. "Noi 
propunem sa finanteze toate atributiile pe care o primarie le are. (...) Legea descentralizarii spune foarte clar - nu 
se poate da o atributie catre autoritatea locala fara sa fie insotita de surse", a mentionat Ionel Chirita. 
Presedintele executiv al AOR a adaugat ca orasele nu au bani pentru bursele elevilor. 
Chirita a precizat ca, potrivit Legii 38/2019, Guvernul trebuie sa dea o hotarare prin care sa stabileasca nivelul 
minim al burselor, dupa care consiliile locale vor da hotarari care sa mentioneze cuantumul si numarul acestora. 
El a sustinut ca se va crea o inechitate intre unitati administrativ-teritoriale, statul ar trebui sa aiba o politica 
coerenta unitara privind bursele, iar autoritatile locale isi pot asuma politici de suplimentare a acestora. 
Conform Constitutiei, statul trebuie sa asigure burse pentru elevi, a afirmat Ionel Chirita. 
Raspuns de la Guvern: Faceti-va singuri o lege, e usor a critica 
Marin Cojoc, director general adjunct in cadrul Ministerului Finantelor, a afirmat ca suma pentru echilibrarea 
bugetului este mare, dar banii sunt "prost distribuiti". 
"Sunteti patru structuri asociative. Ia adunati-va toti patru, astia sunt banii, gasiti formula echitabila, nu ne lasati 
pe noi la centru si dupa aia sa ne criticati mereu, ca e usor a critica. Comune, orase, municipii, judete, stati acolo, 
la munte, la Sinaia undeva si v-ati facut legea buna si Guvernul nu are ce sa zica daca tot 11 miliarde sunt de 
impartit. (...) Mi-am insusit si eu problemele pe care le-ati ridicat dumneavoastra, multe dintre ele le-am 
identificat si noi si cautam sa le corectam la urmatoarea rectificare a bugetului de stat", a transmis Cojoc. 
Dan Marinescu, director general in cadrul Ministerului Dezvoltarii, a spus ca, din nefericire, cinci ani de 
experimente isi spun cuvantul. 
"Ce pot sa va asigur e ca noi, in continuare, vom incerca sa reparam erorile. (...) Trebuie la un moment dat luata o 
decizie politica de incetare a acestor pilotaje. Au fost cinci ani de zile in care s-au facut pilotaje pe sistemele de 
echilibrare (a bugetelor - n.red.) ", a declarat Marinescu. 
El crede ca Legea 38 trebuie corijata, opinand ca nu e normal sa fie diferente intre nivelul burselor elevilor. 
Potrivit unui reprezentant al Ministerului Educatiei prezent la discutii, propunerea pe care MEN a facut-o prin 
Legea 38 a fost stabilirea unui cuantum minim tocmai pentru uniformizarea politicilor in ceea ce priveste copiii, nu 
pentru crearea unor discrepante intre mediile din care vin ei, iar sarcina autoritatii locale de a gestiona numarul si 
cunatumul burselor nu reprezinta o noutate, era si pana in prezent in Legea educatiei si in ordinul cu privire la 
criteriile de acordare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Consultări la Cotroceni: Iohannis are, joi, întâlniri cu partidele politice pe tema situaţiei în Justiţie 
Preşedintele Klaus Iohannis începe, joi, consultările cu partidele pe tema situaţiei justiţiei, unde la Cotroceni vor 
participa delegaţii ale PNL, PMP, UDMR şi ale grupului parlamentar al minorităţilor naţionale. 
Conform anunţului Administraţiei Prezidenţiale, au fost invitaţi, joi, reprezentaţii PNL, de la ora 15.00, ai USR de la 
ora 16.00, cei ai PMP de la ora 16.45, la 17.30 - UDMR şi la 18.15 - grupul parlamentar al minorităţilor naţionale. 
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Vineri sunt invitate la Cotroceni delegaţiile PSD şi ALDE, de la ora 11.00, respectiv ora 12.00. Preşedinţia a mai 
precizat că fiecare delegaţie poate fi formată din maximum cinci persoane. 
Reprezentanţii USR au anunţat că din delegaţia partidului care va merge la Palatul Cotroceni vor face parte: Dan 
Barna, Cătălin Drulă, Stelian Ion, Cristian Ghinea şi Vlad Botoş. 
La rândul său, Liviu Dragnea a declarat, miercuri, că delegaţia PSD care va merge, vineri, la consultările de la 
Cotroceni, cu preşedintele Klaus Iohannis, pe tema situaţie în justiţie, va fi formată din trei social-democraţi, 
precizând că joi va fi anunţată componenţa acesteia. 
Pe de altă parte, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu au spus că nu vor fi prezenţi la Palatul Cotroceni. 
Referitor la anunţul preşedinţilor PSD şi ALDE, Klaus Iohannis a afirmat, miercuri, că neparticiparea acestora la 
consultări i se pare un lucru „de-a dreptul ciudat”, însă nu obligă pe nimeni să se prezinte la Cotroceni. 
Totodată, pe 1 aprilie, şeful statului a anunţat că va adresa Parlamentului o nouă consultare care lărgeşte aria de 
cuprindere pentru referendum, pentru a-l face „mai eficient şi mai puternic”. 
La patru zile distanţă, şeful statului a spus că cele două teme, transmise Legislativului, ca fiind de interes naţional 
care urmează să fie puse în discuţie la referendumul din 26 mai sunt: interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
fapte de corupţie şi interzicerea ordonanţelor de urgenţă ale Guvernului în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi 
al organizării judiciare corelată cu dreptul altor autorităţi constituţionale de a sesiza direct Curtea Constituţională 
cu privire la ordonanţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul amână din nou şedinţa în care trebuia votată moţiunea la adresa lui Toader 
Senatul a amânat, pentru a doua oară în această săptămână, şedinţa din cauza lipsei de cvorum. Senatorii 
trebuiau să dezbată şi să voteze moţiunea simplă a Opoziţiei la adresa lui Tudorel Toader. Ministrul Justiţiei s-a 
prezentat în sala de plen. 
Anunţul anulării şedinţei de miercuri din lipsa cvorumului a fost făcut de Claudiu Manda, cel care a prezidat plenul 
de miercuri. În sală au fost prezenţi 44 de senatori din jumătate plus unu din numărul total de 136 de senatori 
necesar întrunirii cvorumului. 
"Din totalul de 136 de senatori până în acest moment şi-au înregistrat prezenţa doar 44 de colegi, număr 
insuficient pentru a desfăşura şedinţa plenului. Urmeayă că activitatea de plen pentru această moţiune să o 
dezbatem săptămâna viitoare luni (...) Constatăm că nu avem cvorum. Şedinţa nu poate să se ţină. Rămâne să ne 
vedem luni", a spus Claudiu Manda, preşedintele de şedinţă. 
Este a doua oară când Senatul amână votul pe moţiunea pe justiţie. 
Comitetul liderilor din Senat a decis, luni, amânarea pentru miercuri a dezbaterii şi votul moţiunii simple prin care 
opoziţia cere demisia ministrului Tudorel Toader, din cauza lipsei de cvorum. 
Moţiunea simplă „Justiţia, victimă sigură în mâinile lui Tudorel Toader”, a fost depusă de PNL şi USR la două 
săptămâni după ce deputaţii au respins un demers similar al Opoziţiei la adresa ministrului Justiţiei. 
Liberalii arată în textul moţiunii depuse miercuri Senat că "imixtiunea în înfăptuirea justiţiei" se realizează doar 
prin Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi prin celelalte instanţe judecătoreşti. 
"Greşeala este omenească, dar a persista în greşeală este diabolic. Iată de ce grupul parlamentar al PNL vă solicită 
încetarea de urgenţă a imixtiunii în înfăptuirea justiţiei, care, potrivit art. 126 alin. (1) din Constituţia României, 
republicată, se realizează doar prin Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi prin celelalte instanţe judecătoreşti", 
potrivit moţiunii. 
Ei îl mai acuză pe ministrul Justiţiei că ministerul său nu a soluţionat problema supraaglomerăriii din penitenciare. 
Camera Deputaţilor a respins, pe 20 martie, moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau abrogarea 
OUG 7 privind modificarea legilor justiţiei şi demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, cu 126 de voturi 
”pentru”, 148 ”împotrivă” şi două abţineri. 
Moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cereau demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, a fost 
dezbătută pe 5 martie, în aceeaşi zi în care Guvernul a adoptat proiectul pentru modificarea OUG 7 pe legile 
justiţiei, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Iordache vs Tarcea. CCR se pronunţă pe conflictul dintre Parlament şi Curtea Supremă pe tema completurilor 
speciale în cazurile de corupţie 
Curtea Constituţională a României (CCR) se va pronunţa, joi, de la ora 10.00, asupra conflictului juridic între 
Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie pe tema constituirii completurilor specializate în cazurile de 
corupţie. 
„Cerere de soluţionare a conflictului juridic de natură constituţională dintre Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi 
Parlamentul României, cerere formulată de preşedintele Camerei Deputaţilor”, se arată pe ordinea de zi a 
plenului de joi al CCR, publicată pe site-ul instituţiei. 
Magistraţii CCR au decis, în şedinţa de miercuri, să amâne pentru joi pronunţarea, termenul scurt fiind dat tocmai 
din cauza unor probleme de sănătate ale judecătorului raportor Petre Lăzăroiu, care urmează să se opereze la 
coloană. 
Prin urmare, judecătorii Curţii au stabilit ca dezbaterile să fie reluateîn plenul de joi, pentru ca la şedinţă să poată 
participa şi Petre Lăzăroiu şi de abia apoi să fie supus intervenţiei chirurgicale. 
Părţile implicate în conflict au susţinut punctele de vedere, în şedinţa de miercuri a Curţii Constituţionale. 
Florin Iordache a declarat, în susţinerea punctului de vedere la CCR pe marginea conflictului Parlament-ÎCCJ, că au 
fost formate completurile la instanţa supremă pentru cazurile de corupţie prin ignorarea legii, adăugând că era 
obligatorie, prin lege, constituirea completurile specializate. 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor a adăugat că iniţial legea nu prevedea constituirea în mod obligatoriu a 
completurilor specializate în judecarea cauzelor de corupţie, însă această prevedere a devenit obligatorie, după 
modificarea de către Parlament a actului normativ. 
De cealaltă parte, preşedintele ÎCCJ Cristina Tarcea a afirmat că o decizie a Curţii Constituţionale prevede că 
vicepreşedintele Camerei Deputaţilor nu are competenţa să sesizeze un conflict juridic la CCR, pentru că această 
atribuţie nu poate fi delegată de către preşedintele Camerei Deputaţilor. 
Ea a adus în discuţie şi dezbaterile la momentul revizuirii Constituţiei, precizând că stenogramele discuţiilor 
dovedesc că a fost stabilit că Preşedintele României, preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului şi 
preşedintele CSM au atribuţii în sensul sesizării unui conflict juridic între instituţii la Curtea Constituţională. 
Şefa instanţei supreme a declarat că ÎCCJ nu a încălcat legea 78/2000, aşa cum este susţinut în sesizarea la CCR a 
conflictului între cele două instituţii, fiindcă în ceea ce priveşte completurile specializate, constituirea acestora 
este făcută conform altei legi, 92/1992. 
Conflictul juridic a fost sesizat de Florin Iordache pe marginea articolului 29, alineatul (1) din Legea 78/2000 care 
prevede că: „Pentru judecarea în prima instanţă a infracţiunilor prevăzute în prezenta lege, se constituie complete 
specializate”. Acţiunea a fost făcută de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, în perioada 16-24 martie, când 
acestuia i-au fost delegate atribuţiile de către preşedintele Camerei Liviu Dragnea din cauza unor probleme la 
spate care au necesitat internarea liderului PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 A doua selecţie pentru funcţia de procuror general, anunţată de MJ, după ce i-a respins în bloc pe primii 
candidaţi, printre care şi pe Augustin Lazăr 
Ministerul Justiţiei reia începând din 12 aprilie cea de-a doua procedură de selecţie a candidaţilor pentru funcţia 
de procuror general, urmând ca noile interviuri să fie susţinute pe 6 şi 7 mai. Rezultatele celei de-a doua selecţii 
vor fi comunicate pe 8 mai, anunţă instituţia condusă de T. Toader. 
În cadrul primei proceduri de selecţie a candidaţilor pentru funcţia de procuror general, comisia de interviu a 
apreciat că niciunul dintre aceştia, respectiv procuror general Augustin Lazăr, procurorul DIICOT Marian Drilea, 
fostul şef DIIOCT Daniel Horodniceanu şi fosta adjunctă a Layrei Codruţa Kovesi, procurorul Gabriela Scutea, nu 
îndeplineşte cerinţele necesare pentru numirea în funcţie. 
"Ca urmare, vă aducem la cunoştinţă faptul că nu se va face o propunere de numire în funcţia de procuror general 
al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie dintre candidaţii participanţi, procedura urmând a fi 
reluată", a anunţat Ministerul Justiţiei, într-un anunţ pe site. 
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Astfel, cea de-a doua procedură de selecţie va fi organizată în perioada 12.04.2019 – 08.05.2019. Candidaţii pot 
depune cereri de înscriere, până la data de 25 aprilie 2019 (inclusiv), ora 17,30 la Direcţia resurse umane din 
Ministerul Justiţiei. 
Lista persoanelor care îndeplinesc condiţiile legale de participare la selecţie şi programarea interviului se vor afişa 
pe pagina Internet a Ministerului Justiţiei, la data de 02 mai 2019. 
Candidaţii participanţi la selecţie vor susţine, în perioada 06 - 07 mai 2019, un interviu cu ministrul justiţiei care 
constă în susţinerea proiectului privind exercitarea atribuţiilor specifice funcţiei de conducere pentru care 
participă la selecţie. În cadrul interviului, ministrul justiţiei este sprijinit de secretarii de stat din Ministerul 
Justiţiei. 
În vederea asigurării transparenţei, audierea candidaţilor se transmite în direct, audiovideo, pe pagina de internet 
a Ministerului Justiţiei, se înregistrează şi se publică pe pagina de internet a ministerului. 
Rezultatele selecţiei se vor afişa pe pagina Internet a Ministerului Justiţiei, la data de 8 mai 2019. 
Propunerea ministrului justiţiei va fi înaintată Secţiei pentru Procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, în 
vederea obţinerii avizului urmând ca, după obţinerea acestuia, ministrul justiţiei să înainteze propunerea 
Preşedintelui României, în vederea numirii în funcţia de conducere de procuror general al Parchetului de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Mandatul actualului procuror general al României expiră pe 28 aprilie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă: Adoptăm declanşarea procedurilor de expropriere pentru drumul expres Craiova-Piteşti 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, miercuri, că Guvernul va adopta în şedinţa de Guvern trei acte normative 
pentru demararea unor lucrări de infrastructură, printre care şi hotărârea privind procedurile de expropriere 
pentru drumul expres Craiova-Piteşti. 
„Aprobăm în şedinţa de Guvern de astăzi trei acte normative necesare demărării unor lucrări mult aşteptate de 
cetăţeni şi pentru care am prevăzut sumele necesare în buget. Astfel, printr-o Hotărâre de Guvern adoptăm 
declanşarea procedurilor de expropriere pentru cel de-al doilea tronson al drumului expres Craiova-Piteşti, după 
ce săptămâna trecută am făcut acelaşi lucru pentru tronsonul 1 al acestui drum expres. De acestă dată este vorba 
despre stabilirea amplasamentului şi sumelor necesare pentru exproprieri pe tronsonul 2, de 40 de km, al acestui 
drum expres”, a declarat Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei de Guvern. 
Al doilea act normativ care va fi dezbătut şi adoptat miercuri în şedinţa de Guvern se referă la centura de ocolire 
Craiova, unde au gost alocate 200 milioane lei. 
„Un alt act normativ pe care îl aprobăm astăzi se referă la centura de ocolire Craiova – Varianta Sud, proiect 
pentru care reaprobăm indicatorii tehnico- economici pentru a putea debloca procedurile care stagnează din anul 
2014. Alocăm aproximativ 200 de milioane de lei pentru realizarea lucrărilor la acest obiectiv important inclus în 
Master Planul de Transport General”, a afirmat Dăncilă. 
Premierul anunţă, de asemenea, că Guvernul va aloca 261 milioane lei pentru înlăturarea zonelor cu risc activ de 
alunecare. 
„Cel de-al treilea proiect vizează modernizarea DN 29D Botoşani-Ştefăneşti, pe două tronsoane care însumează 
aproximativ 42 de kilometri. Prin investiţii de aproximativ 261 de milioane de lei vom înlătura zonele cu risc activ 
de alunecare de pe traseu şi, în acelasi timp, vom moderniza acest drum care face legătura cu punctul de trecere 
frontieră cu Republica Moldova la Stânca Costeşti”, a susţinut Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor: Corina Creţu ar face bine să sprijine mai mult proiectele pe care Guvernul le-a 
iniţiat/ Ce spune despre proiectele pentru autostrăzi 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, i-a recomandat, miercuri seara, comisarului european pentru dezvoltare 
Corina Creţu să sprijine mai mult proiectele din România, în condiţiile în care restul comisarilor au o asemenea 
atitudine faţă de proiectele din ţara lor. 
„Doamna Corina Creţu ar face bine, ca şi român, pentru că este europarlamentar, să sprijine mai mult proiectele 
pe care Guvernul le-a iniţiat”, a spus, miercuri seara, Răzvan Cuc, într-o emisiune la Digi 24. 
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Ministrul Transporturilor a reamintit că „doamna Corina Creţu face o confuzie între Autostrada Moldova, care 
este Coridorul, 9 şi Autostrada Unirii”. 
Autostrada Unirii se întinde pe tronsonul Tîrgu Mureş – Ditrău – Tîrgu Neamţ – Iaşi, iar Autostrada Moldovei este 
reprezentată de tronsonul Ploieşti – Buzău – Focşani – Paşcani – Siret – Suceava. 
„Doamna Creţu trebuie să spună care este exact procedura, pentru că noi nu transmitem o foaie şi ni se aprobă”, 
a mai spus Cuc. 
Ministrul Transporturilor a mai afirmat că, atunci când ieşea din biroul său, Creţu spunea că nu sunt proiecte, deşi 
el tocmai i le prezentase. 
„Anumiţi români care au fost acolo mandataţi şi trimişi acolo de către poporul român, care trebuiau să apere 
interesul poporului român… Mă refer inclusiv la doamna Corina Creţu. M-am uitat la ceilalţi comisari europeni. În 
general, şi-au apărat de mult ţara şi obiectivele din ţara lor”, a mai afirmat Cuc. 
Pentru Autostrada Moldovei, MT a semnat de anul trecut contractele pentru elaborarea studiului de fezabilitate şi 
proiectului tehnic, şi a trimis cererile de finanţare la Comisia Europeană. „Aşteptăm răspunsul”, a precizat Cuc. 
În schimb, un proiect de lege a fost iniţiat pentru Autostrada Unirii, în cursul anului trecut, fiind secţionat în două. 
Pentru tronsonul Tîrgu Mureş – Ditrău – Târgu Neamţ, Compania Naţională de Autostrăzi şi Infrastructură Rutieră 
(CNAIR) a fost scos la revizuire studiul de fezabilitate, ofertele au fost depuse până la finele lunii martie şi sunt în 
evaluare. 
Al doilea tronson va fi construit prin parteneriat public – privat (PPP), MT dându-şi deja acordul pentru Hotărârea 
de Guvern (HG), pe care o va da Comisia Naţională de Statistică şi Prognoză (CNSP). Această Comisie va face 
precalificarea pentru entităţile care vor participa la PPP. 
„Bineînţeles, şi pentru acest obiectiv se transmite cererea de finanţare la Comisia Europeană. Pentru ambele 
autostrăzi se trimite cererile de finanţare la Comisia Europeană. Am transmis cererile de finanţare, dar ele sunt în 
analiză, cum a fost şi la Podul de la Brăila”, a menţionat Cuc. 
Pentru Podul de la Brăila, cererea de finanţare din partea CE nu a fost acceptat, solicitându-se un studiu de trafic. 
„Din cauza unor români bine intenţionaţi de la Comisia Europeană s-a indus o idee greşită că nu ar fi trafic pe 
acest obiectiv”, a subliniat Cuc. 
CUC: PE PROIECTELE DE INFRASTRUCTURĂ,DIN 2017 PÂNĂ ÎN APRILIE,CONTESTAŢIILE DEPUSE ÎNSUMEAZĂ 311 
LUNI 

Contestaţiile la infrastructură, făcute din 2017 până în prezent, însumează aproape 26 de ani, reiese din 
declaraţiile făcute, miercuri seara, de ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc. 
„Eu am avut o problemă mare şi de fapt problema asta au avut-o toţi miniştrii, deşi n-au recunoscut-o. Această 
problemă legată de contestaţii”, a spus Răzvan Cuc, miercuri seara, la Digi 24. 
În aceste condiţii, ministrul Transporturilor l-a rugat pe Narcis Neaga, directorul general al CNAIR (Compania 
Naţională de Autostrăzi şi Infrastructură Rutieră) să îi facă o analiză în luni ce au însemnat contestaţiile din 2017 
până la prezent, luna aprilie 2019. 
„Mi-a luat fiecare proiect care a fost lansat şi cu contestaţiile care s-au depus şi, dacă adunăm pe toate proiectele, 
toate lunile, ştiţi câte luni au dat? 311 luni. Este halucinant. De asta este supărarea mea mare pe toate firmele, pe 
toţi cei care contestă fără niciun fel de fundament”, a precizat Cuc. 
Pentru a soluţiona această situaţie, ministrul Transporturilor a iniţiat o ordonanţă de urgenţă, care ar putea fi 
emisă „săptămâna următoare”, fiind deja discutată, în cursul zilei de marţi, cu premierul Viorica Dăncilă, Eugen 
Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, şi cu Tudorel Toader, ministrul Justiţiei. În acest sens, demnitarul de la 
Transporturi a dat drept exemplu Pasajul de la Domneşti, care a fost licitat în 2015, dar contractul a fost semnat la 
jumătatea anului 2017. 
„Venim cu ordonanţa de urgenţă care spune următorul lucru: după prima contestaţie, care se face fie la CNSC, fie 
la tribunal, şi avem un termen de 30 de zile, semnăm contractul. Cel care contestă este liber să se ducă mai 
departe să conteste ce vrea el să conteste din acea procedură. Noi, după 30 de zile, semnăm contractul de 
proiectare şi execuţie şi dăm drumul la lucru. Până se pronunţă instanţa, noi ajungem undeva la 50-60% din acel 
obiectiv”, a detaliat Cuc. 
Ministrul Transporturilor a mai susţinut că, potrivit unui studiu al Băncii Europene pentru Investiţii (BEI), 95% din 
aceste contestaţii „nu au sorţi de izbândă”, dar „blochează proiectele”. 
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„Avem aceşti contestatari. Au ajuns să se conteste în ziua de astăzi, pentru că avem termene şi se întârzie foarte 
mult, avem contestaţii făcute inclusiv la acordul de mediu. Am stat un an să obţinem acordul de mediu la Piteşti-
Sibiu, un proiect de o importanţă desăvârşită pentru România şi trei persoane fizice au contestat acordul de 
mediu, dintre care o persoană este din Dublin. Eu nu spun că anumiţi funcţionari nu trebuie impulsionaţi, pentru 
că vizavi de această ordonanţă care va permite să semnăm contractele avem şi alte amendamente la ordonanţă 
prin care le micşorăm şi perioada de evaluare”, a explicat Cuc. 
Ministrul Transporturilor a adăgat că, pe lângă contestaţii, tribunalele din România dau soluţii diferite în acelaşi 
caz, dând exemplul Piteşti - Craiova. „Prin această ordonanţă, venim şi reluăm totul. o să vedeţi cum se vor semna 
contractele şi cum se vor scurta perioade de evaluare. Nu mai dau voie companiei, când evaluează un obiectiv să 
îl evalueze în şapte luni”, a adăugat Cuc. 
În prezent, România are lansate, pe infrastructură rutieră, proiecte de 5,2 miliarde de euro şi urmează să mai fie 
lansate proiecte de 2 miliarde de euro, conform ministrului Transporturilor, deoarece s-a ales ales 
„supracontractare, pe infrastructură mare”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea se implică în agricultură: Programul de tomate este bun/ Şefii de la ANSVSA, Protecţia 
Consumatorului, Antifraudă şi Vămi, ameninţaţi cu DEMITEREA 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, miercuri, că programul de subvenţionare a producţiei de roşii este bun, 
dar că ministrul Agriculturii Petre Daea trebuie să prezinte unul "mult mai agresiv", adăugând că subvenţiile 
pentru producţie ar trebui cel puţin dublate. 
"Programul ăsta cu 3.000 euro/ha a fost bun, dar e de început. Trebuie să prezinte ministrul un program mult mai 
agresiv de sprijin, pentru că nu ne batem cu o armată de copii, ne batem cu armate grele. Până să iasă românii cu 
roşiile, preţul pe piaţă este unul. Când ies românii cu roşiile, ăia vin la 1 leu. Înseamnă că este o mare bătaie de 
joc. Dincolo de faptul că sunt proaste, şi evaziune fiscală şi contrabandă la greu, ori eu sunt convins că nu are rost 
să cedăm aici. Ministrul e bun, am încredere în el, e curajos, eu sunt lângă el. Subvenţiile trebuie cel puţin dublate 
şi asigurat necesarul pentru condiţiile de producţie", a afirmat Liviu Dragnea. 
Liderul PSD a spus că cinci luni pe an nu sunt crescute tomate de producătorii locali români şi ar putea fi stimulaţi 
financiar pentru a produce şi în lunile reci. 
"Mai avem acele luni care nu sunt acoperite. Vorbim de noiembrie, decembrie, ianuarie, februarie, martie, aprilie 
şi cam jumate din mai, până pe 10 mai, unde, cu toate solarele, nu pot fi roşii româneşti. Ce putem să facem aici? 
Să-i stimulăm să-şi ia centrale şi anume să le dea bani direct să achiziţioneze centrale, să le dea bani ca să poată 
să-şi cumpere folie dublă şi, eventual să-şi modifice suprastructura de la solar ca să poată să o susţină, nu sunt 
mari modificări de făcut. Să fie o subvenţie mai mare pentru cei care-şi fac solarii încălzite, pentru că nu poţi să-i 
pui pe oameni să-şi facă sere, că şi un solar din ăsta e solid, ca să poată să acopere şi celelalte luni. Trebuie să 
mărim producţia, pentru că potenţialul e foarte mare. Sunt cinci luni pe an în care ar putea să fie o producţie în 
plus. În 2018 am avut 855.000 tone de roşii. Dacă mai punem cinci luni, ne ducem la 1,5 milioane şi încă nu e 
potenţialul României. Gândiţi-vă şi la celelalte legume", a explicat Dragnea. 
El a spus că programul de subvenţii agricole poate fi mărit şi la alte legume care să fie crescute în spaţii protejate 
iar ministrul Agriculturii lucrează la o reţea de centre de depozitare şi procesare a produselor locale. 
"Programul să fie mărit la toate legumele care se pun în spaţii acoperite, protejate, solarii, pentru vinete, ardei 
gras, castraveţi, ardei iute, salată, varză, ridichii, orice. Noi trebuie să ajutăm pe voi să faceţi faţă la concurenţă, 
dacă încep să se facă capacităţi de procesare a producţiei care să fie pe lângă nişte cooperative. Cred că avem 
puterea prin casele de comerţ să facem magazine unde să puteţi să vindeţi produsele româneşti fără să vă fie 
puse taxe de raft, de publicitate. Trebuie să faci o reţea de centre de colectare. Lucrează ministrul la ea, o reţea 
de centre de depozitare şi de procesare. Pe lângă măsurile de stimulare a producţiei, noi încercăm să construim 
într-un timp foarte scurt un sistem care să recupereze ce s-a distrus în 30 de ani de zile, pentru că în fiecare zi aici 
s-a mai câştigat o palmă de teren din piaţa comerţului românesc", a mai declarat Liviu Dragnea. 
Liderul social-democrat a afirmat că în pieţele centrale există "o altă mafie". 
"Acolo e altă mafie. Nu e imposibil de rezolvat dar este foarte greu, pentru că nu discutăm cu o singură structură 
acolo", a susţinut Dragnea. 
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Totodată, acesta a mai făcut referire la o reţea de magazine cu produse româneşti care ar putea fi deschisă în 
2020. 
Referitor la legea care reglementează ponderea de 51% de produse agricole româneşti din totalul de pe piaţă, 
Liviu Dragnea a spus că nu este respectată. 
"Îşi bat joc de ea. Nu avem nicio şansă cu legea aia, ca producătorii români să aibă prioritate, pentru că i se pun 
atât de multe piedici, pentru că e interesul să se vândă marfă de afară şi dacă mergi în Franţa sau în Germania şi 
mănânci o roşie din magazin, oricum nu e ca roşia românească, pentru că n-are nimeni în lume pământul pe care 
l-a dat Dumnezeu aici în România, dar oricum are ceva gust faţă de roşiile pe care le găseşti în Bucureşti", a mai 
afirmat Liviu Dragnea. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a fost miercuri în localitatea Colibaşi, judeţul Giurgiu, alături de ministrul Agriculturii, 
Petre Daea, locul de unde a pornit Programul de Tomate. 
DRAGNEA: AVERTIZEZ ANSVSA SĂ NU MAI PERMITĂ INTRAREA LEGUMELOR ŞI FRUCTELOR DE CONTRABANDĂ 
ÎN ŢARĂ 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a avertizat, miercuri, ANSVSA, Protecţia Consumatorului, Oficiul Antifraudă şi 
Autoritatea Naţională a Vămilor că dacă nu implementează un sistem care să oprească importurile de legume şi 
fructe "de contrabandă", actualii angajaţi instituţionali vor fi înlocuiţi. 
"Acum, în faţa dvs le transmit un ultim avertisment celor de la Autoritatea Sanitar Veterinară celor de la Protecţia 
Consumatorului, Antifrauda şi Vămile, dacă într-un timp foarte scurt nu vor reuşi să realizeze un sistem prin care 
în România să nu mai intre marfă de contrabandă, mă refer în special la legume şi fructe. Dacă nu vor fi în stare să 
analizeze fiecare fruct, legumă care intră în România să nu mai intre ceva nesănătos, atunci mai bine să plece 
acasă sau de unde au venit. Trebuie să reuşim să nu mai existe în România acest standard dublu. anume roşiile 
bune se păstrează pentru ţările din Vest, iar în România vin roşii proaste şi nesănătoase. E valabil pentru orice 
legumă, fruct care intră în această ţară. Interesul nostru este ca românii să aibă pe masă legume şi fructe 
sănătoase, pentru că românii merită mai mult. Pentru asta o să facem absolut tot ce este necesar cu cei care sunt 
în funcţii sau cu ceilalţi care vor veni după ei, dacă cei care nu sunt în funcţii acum nu înţeleg care este uriaşa 
responsabilitate pe care o au şi la care s-au angajat atunci când au fost propuşi şi numiţi în funcţiile respective", a 
declarat Liviu Dragnea. 
Liderul PSD a mai afirmat că a vorbit cu reprezentanţi ai hypermarketurilor privind controale pe lanţul de 
producţie şi procesare a fructelor şi legumelor şi se întreba dacă este verificată calitatea transporturilor care ajung 
cu aceste produse în România. 
"Am auzit şi, pe bună dreptate, cei de la hypermarketuri vin şi controlează tot lanţul de producţie, de la solar până 
când ajunge roşia pe raft, dar întrebarea mea este: TIR-urile care vin de afară sunt controlate la fel de la origine 
până ajung pe raft şi pe masa românilor? Pentru că toată lumea se plânge de calitatea proastă şi de faptul că nu 
sunt sănătoase. De asemenea, îmi povestea un lucru foarte interesant, şi anume că pe ei îi costa ambalatul cepei 
mai mult decât era ceapa străină în raft la preţ. Cu cât achiziţionează străinii şi importatorii ceapa sau produsele 
legumele şi fructele care le aduc în România? Le controlează cineva?", a completat Dragnea. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a fost miercuri în localitatea Colibaşi, judeţul Giurgiu, alături de ministrul Agriculturii, 
Petre Daea, locul de unde a pornit Programul de Tomate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Generalul Nicolae Ciucă, șeful Armatei. Înalta Curte i-a dat dreptate președintelui Iohannis și a respins cererea 
MApN 
Înalta Curte a hotărât că Nicoale Ciucă este legal șeful Armatei. Instanța a admis recursul preşedintelui Klaus 
Iohannis şi a respins definitiv cererea Ministerului Apărării Naţionale de suspendare a decretului prin care a fost 
prelungit mandatul generalului. 
Este pentru prima dată în istorie când șeful Armatei este suspendat și ulterior repus în funcție de o instanță. 
Șeful Armatei a spus în exclusivitate pentru Știrile TVR că în ciuda luptei din instanțe a colaborat cu ministrul 
Leș și Armata nu a avut de suferit. 
Declarația plină de dipolmație nu poate ascunde însă tensiunea dintre cei doi. 
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Ministrul Apărării recunoaște că suspendarea și repunerea în funcție a șefului Armatei, prin intermediul instanței, 
reprezintă o problemă de imagine. Dar, susține că pe fond armata nu a avut de suferit. 
Scandalul a pornit la jumătatea lunii decembrie. Atunci preşedintele Klaus Iohannis nu a aprobat propunerea 
făcută de ministrul Apărării, Gabriel Leş și a prelungit mandatul generalului Nicolae Ciucă. 
Ulterior, MApN a atacat în instanță decretul și într-o primă fază a obținut suspendarea acestuia. Cât timp 
generalul Ciucă a fost suspendat, Armata a fost condusă de Laurian Anastasof, fost șef al aviației militare și 
consilier al ministrului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Coplata la privat mai așteaptă. OUG prin care pacienții ar fi plătit pentru servicii decontate de CNAS, retrasă 
Reprezentanții pacienților critică dur proiectul care introduce coplata pentru serviciile medicale oferite de 
furnizorii privaţi și care până acum erau decontate integral de stat. Pe listă se află de exemplu, analizele de sânge. 
Asociațiile pacienților au încercat să oprească aprobarea ordonanței, pe motiv că defavorizează bolnavii săraci. 
Deși actul normativ era pe ordinea de zi a ședinței de azi, guvernul a decis până la urmă să-l amâne. 
Propunerea de modificare a legii pentru reforma în sănătate a fost afișată pe site-ul ministerului pe 1 aprilie și a 
rămas în dezbatere până pe 14 mai. Aseară însă, reprezentanșii asociațiilor de pacienți au aflat că se află pe 
ordinea de zi a ședintei guvernului. 
Peste noapte, ministrul Sănătății s-a răzgândit. 
Prin modificarea propusă de Ministerul Sănătății pacienții vor fi nevoiți să platească din buzunar o diferență de 
cost pentru serviciile medicale decontate de casa de asigurări în sistemul privat. 
Valorea reală nu se referă doar la actul medical în sine. 
În momentul de față, legea le interzice clinicilor private să ceară bani în plus pacienților care beneficiază de 
investigații medicale decontate de casa de asigurări. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Statistică alarmantă: Un milion de tineri nu sunt nici angajaţi, nici la şcoală, deşi există o criză acută pe piaţa 
muncii/ Şeful Autorităţii pentru Formarea Profesională: „Nu sunt nicăieri” 
Gabriel Bratu, preşedintele Autorităţii Naţionale pentru Formarea Profesională în Sistem Dual, susţine că în 
prezent sunt un milion de tineri români care nu sunt nici la şcoală, nu sunt nici angajaţi. „Nu sunt nicăieri”, a 
precizat Bratu, în cadrul Conferinţei Naţionale a Industriei Ospitalităţii. 
„Toate domeniile se confruntă cu lipsa forţei de lucru. Investiţia în forţă de muncă este cea mai importantă. Una 
adecvat calificată. Noi suntem interfaţa între companii şi şcoală. Partea de practică, cu tutori de practică: de la 
companii în sistem dual avem 2.300 de ore de practică, la stat 200 de ore. Asta înseamnă că începând cu anul 2, 
aproape că lucrează în companii. Bursa minimă este de 200 de lei, atât cât oferă şi statul român. Sunt companii 
care alocă 1.500 lei bursă. Cum îi oprim să nu plece? Prin faclităţile oferite încă din practică: transport, cazare, 
masă, nu doar bursă. Odată finalizate studiile, încheie contractul de prcatica şi îl începe pe cel de muncă”, a 
declarat, miercuri, Gabriel Bratu, preşedintele Autorităţii Naţionale pentru Formarea Profesională în Sistem Dual, 
în cadrul Conferinţei Naţionale a Industriei Ospitalităţii, organizată de HORA. 
Potrivit sursei cictate, în prezent sunt un milion de tineri, cu vârste cuprinse între 16 şi 21 de ani care nu sunt nici 
angajaţi, dar nici la şcoală. 
„Ieri, Autoritatea Naţională a încheiat un acord cu Institutul de Cercetare al Academiei Române. De acolo aflu că 
tineri între 16 şi 21 de ani nu sunt nicăieri: nici angajaţi, nici la şcoală. Şi sunt un milion. Avem resursă. Important 
este să ne promovăm, să îi convingem pe părinţi că la final de clasa a 8-a, cu bursă şi garanţia unui loc de muncă, 
există şansă”, precizează Bratu. 
Potrivit lui Gabriel Bratu, există şcoli profesionale în sistem dual unde ultima medie de intrare a fost de 7.30. 
„Principalul drum pe care am pornit este să promovăm acest concept. Să îi facem pe elevi să înţeleagă că şansă lor 
este acest sistem de învăţământ dual. Avem şcoli profesionale în sistem dual, unde ultima medie de intrare a fost 
7.30. Deci, nu ne adresăm doar copiilor din medii defavorizate, ci tuturor care vor să aibă o meserie. Există o 
inerţie în sistem. E impotant să reuşim să pregătim şi profesorii, să îi aducem către partea de industrie. Şi nu 
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numai profesorii, ci şi tutorii de practică”, a mai declarat Bratu în cadrul Conferinţei Naţionale a Industriei 
Ospitalităţii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Directorul general al Loteriei a demisionat 
Directorul general al Loteriei Române Ovidiu Portariuc a demisionat miercuri din funcţie. 
Compania Naţională Loteria Română se află în subordinea Ministerului Finanţelor. 
Ovidiu Portariuc a fot numit la conducerea instituţiei în anul 2017. Anterior a fost primar al oraşului Botoşani şi 
era cel mai tânăr şef de filială PSD din ţară. 
Directoru a invocat motive personale pentru a-şi motiva decizia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Virgil Pîrvulescu, demis de premier din funcţia de vicepreşedinte al ANAF 
Vicepreşedintele Agenţiei Naţional de Administrare Fiscală (ANAF), Virgil Pîrvulescu, a fost demis din funcţie 
printr-o decizie a premierului Viorica Dăncilă. Hotărârea a fost publicată, miercuri, în Monitorul Oficial. 
„Având în vedere Adresa Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală nr. 2.089 din 8 aprilie 2019, în temeiul art. 19 
din Legea nr. 90/2001 privind organizarea şi funcţionarea Guvernului României şi a ministerelor, cu modificările şi 
completările ulterioare, şi al ar. 18 alin. (4¹) din Ordonanţa Guvernului nr. 86/2003 privind unele reglementări în 
domeniul financiar, aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr. 609/2003 cu modificările şi completările 
ulterioare, Prim-ministrul emite prezenta decizie: Articol unic – La data intrării în vigoare a prezentei decizii, 
domnul Virgil Pîrvulescu se eliberează din funcţia de vicepreşedinte, cu rang de subsecretar de stat, al Agenţiei 
Naţionale de Administrare Fiscală”, se arată în decizia şefului Executivului publicată în Monitorul Oficial. 
Virgil Pîrvulescu era vicepreşedinte al ANAF, coodonator al activităţii Direcţiei Generale Antifraudă Fiscală. El 
fusese numit în funcţie pe 9 ianuarie 2019, potrivit unei decizii a premierului publicată atunci în Monitorul Oficial. 
Conform declaraţiei de interese, acesta este membru al asociaţiei masonice Marea Lojă Naţională din România 
(MLNR), condusă de medicul Radu Bălănescu. 
Demiterea acestuia vine în contextul în care preşedintele PSD Liviu Dragnea a avertizat, miercuri, ANSVSA, 
Protecţia Consumatorului, Oficiul Antifraudă şi Autoritatea Naţională a Vămilor că dacă nu implementează un 
sistem care să oprească importurile de legume şi fructe „de contrabandă", actualii angajaţi instituţionali vor fi 
înlocuiţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Programele Rabla Clasic şi Rabla Plus, lansate de Ministerul Mediului. Când pot fi despuse cererile de înscriere 
Ministerul Mediului a lansat, miercuri, cea de-a XV-a ediţie a Programului Rabla Clasic şi cea de-a a IV-a ediţie a 
Programului Rabla Plus, la Centrul Tehnic Titu al grupul Dacia-Renault. Pentru Rabla Clasic suma alocată este de 
320 milioane lei, pentru circa 35.000 de prime de casare, iar pentru Programul Rabla Plus s-au alocat 93 de 
milioane lei. 
Potrivit Ministerului Meduilui, începând de vineri, 12 aprilie, persoanele fizice pot merge la producătorii validaţi în 
vederea îndeplinirii formalităţilor de înscriere pentru a-şi achiziţiona un autovehicul nou, cu emisii scăzute, în 
locul celui vechi, poluant. Tot de vineri, persoanele juridice care doresc să acceseze programul pot depune dosare 
de acceptare la Administraţia Fondului pentru Mediu. 
Prin Programul Rabla Clasic, aflat deja la a 15-a ediţie, au fost casate peste 550.000 de autovehicule vechi, 
poluante şi au fost achiziţionate peste 300.000 de maşini noi, care poluează mai puţin. 
„Anul trecut, printr-un efort guvernamental substanţial, Programul a beneficiat de un număr-record de prime de 
casare - 50.000 de unităţi, în premieră, pe lângă cele 27.000 de vouchere pe care Ministerul le-a alocat 
beneficiarilor Programului RABLA, prin Fondul pentru mediu, Guvernul a suplimentat suma, până la 50.000 de 
vouchere”, a declarat viceprim-ministrul, ministrul mediului, Graţiela Gavrilescu. 
În 2019, suma alocată este de peste 320 milioane lei, pentru circa 35.000 de prime de casare, cuantumul primei 
de casare fiind de 6.500 lei şi se acordă pentru autovehiculul nou al cărui sistem de propulsie generează maximum 
130 g CO2/km. 
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La prima de casare se poate adăuga un ecobonus de 1.000 lei care se acordă la achiziţionarea unui autovehicul 
nou, echipat cu sistem de propulsie care generează o cantitate de emisii de maximum 98 g CO2/km în regim de 
funcţionare mixt şi/sau un ecobonus în valoare de 1.700 lei la achiziţionarea unui autovehicul nou, echipat cu 
sistem de propulsie hibrid. 
Dacă întrunesc ambele condiţii, cele două ecobonusuri pot fi cumulate cu prima de casare. 
Totodată, a fost lansat Programul Rabla Plus, aflat la a IV-a ediţie. În anul 2016, programul a demarat cu 150 de 
unităţi vândute, iar în 2017 a fost reconfigurat, prin acordarea celui mare eco-voucher din Europa pentru astfel de 
maşini - 10.000 de euro. 
Urmare a acestui fapt, în anul 2018, prin programul Rabla Plus, s-au acordat peste 1.400 de eco-vouchere. 
Pentru anul 2019, suma alocată pentru finanţarea acestui program este de 93 milioane lei. 
„Următorul moment-cheie va fi producţia, în România, a primului model 100% electric. Şi, de ce nu, dezvoltarea 
unei adevărate pieţe româneşti de producţie de componente pentru maşinile electrice. Cred cu adevărat că 
împreună putem realiza acest deziderat şi îmi doresc să o facem cât mai repede!”, a mai declarat viceprim-
ministru, ministrul mediului, Graţiela Gavrilescu. 
De asemenea, pentru a stimula achiziţia vehiculelor electrice, Administraţia Fondului pentru Mediu finanţează, cu 
90 de milioane de lei, achiziţia şi instalarea de staţii de încărcare performante în municipiile reşedinţă de judeţ. 
(Sursa: News.ro) 
 

 Probleme grave de mediu: Comisia Europeană suspectează România că nu raportează corect situația reală 
România are probleme grave în ceea ce privește calitatea aerului, a apei și a deșeurilor. O spun specialiștii 
Comisiei Europene în ultimul lor raport privind politicile de mediu aplicate de țara noastră. Deoarece România nu 
a luat măsuri concrete de combatere a poluării, Comisia Europeană a dat anul trecut România în judecată la 
Curtea Europeană de Justiție. Acest lucru se întâmplă doar cu 10% din țările membre UE, deoarece celelalte și-au 
luat din timp toate măsurile. 
Marea problemă a României o constituie poluarea aerului provocată de traficul rutier. Raportul Comisiei 
Europene spune că municipiile României au cifre foarte mari la poluarea cu PM 10, un amestec complex de 
particule mici cu lichid, care provoacă boli letale. Specialiștii europeni suspectează România că nu raportează 
corect situația reală. 
Ștefan Turcu, purtătorul de cuvânt al CE în România: Nu a informat, nu a respectat și nu a luat măsurile necesare 
pentru asigurarea unei calități a aerului suficientă. Conform unui raport din 2015, peste 25.000 de decese 
premature au fost cauzate de aceste particule în suspensie PM 10. Realitatea e puțin mai gravă decât ceea ce se 
raportează de către autoritățile române. Raportul constată deficiențe grave în privința sistemului de 
monitorizare a calității aerului. 
Ministerul Mediului spune că Guvernul a luat măsuri pentru a rezolva problemele semnalate în raport. 
Măsurile luate de Ministerul Mediului 
„Am remediat situația în ceea ce privește funcționarea Rețelei Naționale de Monitorizare a Calității Aerului, astfel 
încât raportările către Comisia Europeană pentru anii următori să fie conforme. Ministerul Mediului a identificat și 
a pus la dispoziție fondurile necesare dezvoltării și optimizării acestei rețele”. (Sursa - Ministerul Mediului) 
Alte probleme semnalate de raportul Comisiei Europene se referă la calitatea apei, la conservarea naturii și la 
reciclarea deșeurilor. 
Ștefan Turcu, purtătorul de cuvânt al CE în România: Până în 2020, România are ca obiectiv ca 50% dintre deșeuri 
să fie reciclate. Comisia, prin acest raport, atrage atenția asupra faptului că, la cum se mișcă lucrurile în prezent, 
acest lucru nu se va întâmpla. 
Reprezentanții Comisiei Europene atrag atenția României că nu folosește fondurile europene pentru a rezolva 
problemele de mediu. Ei cer reducerea birocrației și implementarea de proiecte de anvergură pentru protecția 
mediului. 
(Sursa: Digi 24) 
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 România, printre statele UE unde companiile străine generează o mare parte din valoarea adăugată 
În anul 2016 doar 1,2% din companiile din Uniunea Europeană erau controlate de o firmă din străinătate însă 
aceste companii erau responsabile pentru 15,3% din forţa de muncă ocupată din UE şi 25% din valoarea adăugată 
realizată în sectorul non-financiar, arată datele publicate joi de Eurostat. 
În rândul statelor membre UE, ţările unde companiile controlate de firme din străinătate sunt responsabile pentru 
cea mai mare pondere a valorii adăugate sunt Ungaria (51,4%), Slovacia (48,1%), Luxemburg (44,6 %) şi România 
(43,3%). 
La polul opus, în patru state membre UE companiile controlate de firme din străinătate au fost responsabile în 
2016 pentru mai puţin de 20% din valoarea adăugată realizată în sectorul non-financiar: Cipru (13,4%), Italia 
(15,8%), Grecia (16,3%) şi Franţa (16,4%). 
Eurostat informează că între 2010 şi 2016 ponderea valorii adăugate realizată de companiile controlate de firme 
din străinătate în UE a crescut cu 2,3 puncte procentuale. 
Datele publicate anterior de INS referitoare la prezenţa comercială a întreprinderilor multinaţionale sau a filialelor 
întreprinderilor străine (FATS) arată că la sfârşitul anului 2016 numărul de întreprinderi active din economie 
(industrie, construcţii, comerţ şi servicii) a fost de 465.607. Din totalul întreprinderilor active din anul 2016, 
întreprinderile FATS au totalizat un număr de 27.662, ceea ce reprezintă o pondere de 5,9%.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Preşedintele Iohannis a susţinut la Bruxelles acordarea prelungirii suplimentare pentru ieşirea Marii Britanii 
din UE 
Trimisul special al AGERPRES, Florentina Peia, transmite: Preşedintele Klaus Iohannis a participat miercuri, la 
Bruxelles, la reuniunea extraordinară a Consiliului European (Art. 50) pe tema retragerii Regatului Unit al Marii 
Britanii din Uniunea Europeană (UE), context în care a susţinut acordarea prelungirii suplimentare a Brexit pentru 
a permite ratificarea acordului cu UE în Parlamentul britanic, astfel încât să aibă loc o retragere ordonată a acestei 
ţări care să asigure certitudine pentru cetăţeni, companii şi mediul de afaceri. 
"Preşedintele României a susţinut acordarea prelungirii suplimentare pentru a permite ratificarea acordului în 
Parlamentul britanic din perspectiva necesităţii de a avea o retragere ordonată, care să asigure certitudine pentru 
cetăţenii europeni din Regatul Unit şi pentru cei britanici din UE, dar şi pentru companii şi mediul de afaceri", a 
informat Administraţia Prezidenţială într-un comunicat. 
Şeful statului s-a pronunţat şi pentru un parteneriat viitor "cuprinzător şi ambiţios" între Uniunea Europeană şi 
Marea Britanie, care să cuprindă atât aspecte economice şi comerciale, cât şi aspectele privind securitatea, 
apărarea şi relaţiile externe. 
Discuţiile în Consiliul European au vizat solicitarea adresată de premierul britanic, Theresa May, cu privire la 
acordarea unei prelungiri până la data 30 iunie. Liderii europeni, în format UE 27, au decis să acorde o prelungire 
suplimentară până la data de 31 octombrie. Această prelungire va fi una flexibilă, astfel încât să permită, în 
situaţia în care Acordul de Retragere va fi ratificat de Parlamentul britanic mai devreme, retragerea Marii Britanii 
din UE în prima zi calendaristică a lunii imediat următoare momentului ratificării. În situaţia în care Acordul de 
Retragere nu va fi ratificat până la data de 22 mai, Regatul Unit va trebui să organizeze alegeri pentru Parlamentul 
European. Dacă Marea Britanie nu va respecta această obligaţie, retragerea acesteia din UE ar urma să aibă loc la 
data de 1 iunie. 
Liderii europeni au acordat această prelungire suplimentară în baza angajamentului Regatului Unit de a acţiona de 
o manieră constructivă şi responsabilă în toată această perioadă, în conformitate cu principiul cooperării sincere, 
şi de a nu bloca deciziile care se vor lua la nivelul Uniunii în acest timp. 
De asemenea, conform Concluziilor Consiliului European (Art. 50) adoptate de liderii europeni, Acordul de 
Retragere nu poate fi redeschis, iar, în timpul perioadei de prelungire suplimentară acordată, nu vor putea începe 
negocierile privind relaţiile viitoare. În egală măsură, şefii de stat şi de guvern au reiterat disponibilitatea de a 
reevalua Declaraţia Politică, în cazul în care poziţia britanică se va modifica pe acest subiect. 
Acordul de retragere, negociat între Uniunea Europeană şi partea britanică, rămâne cel mai bun instrument 
pentru garantarea retragerii ordonate. Pe baza acestui acord, vor putea fi asigurate drepturile cetăţenilor, vor fi 
rezolvate aspectele legate de contribuţia Marii Britanii la bugetul UE şi va fi asigurată o soluţie optimă pentru 
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frontiera cu Irlanda de Nord. Pe de altă parte, ratificarea acordului de retragere va permite demararea discuţiilor 
pentru următoarea etapă a relaţiilor viitoare între UE şi Marea Britanie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liderii Uniunii Europene aprobă amânarea Brexit până pe data de 31 octombrie 2019/ Theresa May a 
acceptat oferta UE 
Liderii Uniunii Europene şi premierul Marii Britanii, Theresa May, au acceptat joi amânarea Brexit până pe data de 
31 octombrie 2019, a anunţat Donald Tusk, preşedintele Consiliului European, la finalul unui summit extraordinar 
al Consiliului European, care a fost marcat de divergenţe franco-germane. 
Pe lângă amânarea Brexit până pe 31 octombrie, liderii europeni au stabilit o evaluare a situaţiei în luna iunie, 
pentru a determina dacă este cazul ca Marea Britanie să părăsească Uniunea Europeană chiar pe 30 iunie, data 
solicitată iniţial de premierul britanic Theresa May, informează surse diplomatice, citate de cotidianul The 
Guardian. 
Clauza privind posibilitatea producerii Brexit în iunie a fost introdusă pentru a atenua temerile preşedintelui 
francez Emmanuel Macron care a cerut garanţii că Marea Britanie va organiza în mod corespunzător alegerile 
europarlamentare din luna mai. 
Donald Tusk, preşedintele Consiliului European, a confirmat informaţia privind amânarea Brexit până pe 31 
octombrie, precizând că va prezenta Theresi May planul liderilor UE chiar în această noapte, pentru a obţine şi 
acordul părţii britanice. 
"UE-27 a convenit asupra unei prelungiri a art. 50 (din Tratatul de la Lisabona, n.red). Mă voi întâlni acum cu 
premierul Theresa May pentru acordul guvernului britanic", afirmă Tusk într-un mesaj pe Twitter, postat la finalul 
unui summit extraordinar al Consiliului European, care s-a prelungit târziu în noapte în contextul în contextul 
disputelor între liderii UE privind durata amânării Brexit. 
Tusk a anunţat ulterior, după aproximativ o oră, că Theresa May a acceptat oferta UE privind o amânare flexibilă a 
procesului Brexit până pe 31 octombrie. 
"UE-27/Marea Britanie au convenit asupra unei amânări flexibile până la 31 octombrie. Asta înseamnă alte şase 
luni în care Marea Britanie să găsească cea mai bună soluţie posibilă", a scris oficialul european pe Twitter. 
Theresa May afirmă că îşi doreşte ca Marea Britanie să părăsească Uniunea Europeană cât mai curând posibil 
Premierul britanic Theresa May a declarat că îşi doreşte ca Marea Britanie să părăsească Uniunea Europeană cât 
mai curând posibil, explicând că liderii UE au acceptat că Regatul Unit ar putea părăsi Blocul comunitar chiar 
înainte de luna octombrie, în cazul ratificării acordului de Brexit. 
"Cred în continuare că trebuie să părăsim UE, cu un acrod, cât mai curând posibil. Şi în mod vital, UE a fost de 
acord că amânarea poate lua sfârşit odată cu ratificarea acordului de retragere - ceea ce a fost principala mea 
solicitare către ceilalţi lideri", a declarat May, într-o conferinţă de presă după summitul extraordinar al Consiliului 
European, desfăşurat miercuri seară la Bruxelles, informează cotidianul The Guardian. 
"De exemplu, aceasta înseamnă că dacă vom reuşi să adoptăm o înţelegere în primele trei săptămâni ale lunii mai, 
nu va mai trebui să participăm la alegerile europarlamentare şi vom părăsi UE în mod oficial pe 1 iunie", adăugat 
premierul britanic. 
Tusk nu exclude posibilitatea ca UE să accepte în octombrie o nouă amânare a procesului Brexit 
Donald Tusk, preşedintele Consiliului European, a declarat miercuri spre joi noapte că liderii UE ar putea fi nevoiţi 
să accepte în luna noiembrie o nouă amânare a procesului Brexit, informează The Guardian. 
Marea Britanie va rămâne o amică a Uniunii Europene, a declarat Tusk într-o conferinţă de presă după summitul 
extraordinar al Consiliului European, în urma căruia liderii UE şi premierul britanic Theresa May au convenit 
asupra amânării Brexit până pe data de 31 octombrie. 
În acestă perioadă, ceea ce se întâmplă va fi în mâinile Marii Britanii. Poate să ratifice acordul de retragere şi să 
plece. Poate să schimbe strategia, dar nu şi acordul de retragere. Sau poate decide să revoce (procesul Brexit), a 
declarat oficialul european. 
Tusk a explicat că scopul evaluării din luna iunie este de a informa liderii UE în legătură cu evoluţia situaţiei, nu de 
a lua noi decizii. 
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La rândul său, Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, s-a declarat încântat de acest rezultat, 
afirmând că un Brexit fără un acord ar fi fost un dezastru. 
Divergenţe între Franţa şi Germania pe tema amânării Brexit 
Franţa şi Germania au fost poziţii diametral opuse în această privinţă, Parisul adoptând o atitudine dură în ceea ce 
priveşte amânarea pe termen lung a procesului Brexit, în timp ce Germania s-a pronunţat în favoarea unei 
amânări până pe 31 decembrie. 
Preşedintele francez Emmanuel Macron a afirmat, la summitul extraordinar al Consiliului European, că amânarea 
Brexit dincolo de 30 iunie ar putea submina Uniunea Europeană, potrivit mai multor surse diplomatice citate de 
cotidianul The Independent. 
Atitudinea dură a Parisului privind durata amânării Brexit a numulţumit diplomaţii din unele state membre, care 
au afirmat că poziţia Franţei a generat şi mai multe incertitudine. 
"Comportamentul lor este enervant, doar pentru a arăta cât de importanţi şi puternici sunt", a declarat un alt 
diplomat UE. 
"El se află într-o situaţie un pic schizofrenică - publicul (său) intern îi cere să fie dur cu Marea Britanie din motive 
istorice. Pe de altă parte, Franţa este printre cele mai afectate state în cazul oricărui Brexit fără acord", a afirmat 
un alt diplomat despre poziţia preşedintelui Franţei. 
Premierul britanic Theresa May a semnalat miercuri că ar fi dispusă să accepte o ofertă UE privind amânarea 
Brexit pe termen lung, atât timp cât Marea Britanie va putea părăsi Blocul comunitar în momentul ratificării 
acordului de Brexit. 
"Scopul acestui summit este de a conveni o amânare ce ne oferă mai mult timp să convenim o înţelegere care să 
ne permită să părăsim UE într-o manieră ordonată", a declarat May, înainte de summitul Consiliului European de 
la Bruxelles. 
"Ceea ce contează, cred, este că am solicitat o amânare până la 30 iunie, dar ceea ce este important este că orice 
amânare ne permite să plecăm în momentul în care ratificăm un acord de retragere. Aş că, am putea ieşi chiar pe 
22 mai şi să începem să ne clădim un viitor mai strălucitor", a explicat premierul britanic. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Netanyahu câştigă alegerile din Israel, principalul său contracandidat îşi recunoaşte înfrângerea/ Lider al 
Partidului Albastru şi Alb: „Vom face ca viaţa Likud-ului să devină un iad din opoziţie” 
Premierul israelian Benjamin Netanyahu şi-a asigurat miercuri o cale liberă spre un nou mandat, cu ajutorul 
partidelor reigioase de dreapta, fapt care îi conferă o majoritate parlamentară, în timp ce principalul său 
contracandidat şi-a recunoscut înfrângerea, relatează Reuters. 
Cu mai mult de 99 de procente din voturi numărate - voturile soldaţilor din bazele militare vor fi numărate în 
următoarele două zile - partidul conservator Likud al lui Netanyahu se aşteaptă să obţină suficient sprijin pentru a 
controla 65 din cele 120 de locuri din Knesset (Parlament) şi să fie numit în fruntea următorului guvern de coaliţie. 
Acesta ar fi un record al lui Netanyahu ca premier, care s-ar afla la cel de-al cincilea mandat. 
Într-o declaraţie televizată, Yair Lapid, numărul doi din Partidul Albastru şi Alb condus de fostul general Benny 
Gantz, a declarat: "Nu am câştigat în această rundă. Vom face ca viaţa Likud-ului să devină un iad din opoziţie". 
Preşedintele american Donald Trump, cu care Netanyahu a apărut pe panourile de campanie pentru a-şi evidenţia 
relaţia strânsă cu acesta, l-a sunat să-l felicite pentru victorie, a spus liderul israelian, adăugând că i-a mulţumit 
aliatului american pentru "sprijinul extraordinar pentru Israel". 
Netanyahu a scris pe Twitter că Trump l-a sunat de la Forţele Aeriene. Preşedintele se afla într-un zbor spre Texas. 
Trump a declarat reporterilor la Casa Albă că realegerea lui Netanyahu a îmbunătăţit şansele de pace între Israel 
şi palestinieni. "El a fost un mare aliat şi este un prieten. Aş dori să-l felicit pentru o cursă bine gândită", a spus 
Trump. 
O echipă condusă de consilierul şi ginerele lui Trump, Jared Kushner, lucrează la un plan de pace israeliano-
palestinian, dar nu a dezvăluit detalii. Palestinienii, înfuriaţi de ceea ce văd ca părtinire pro-Israel a lui Trump, l-au 
numit amator. 
Preşedintele israelian, Reuven Rivlin, a declarat, pe Twitter, că va începe să se întâlnească săptămâna viitoare cu 
partide politice care au câştigat locuri în Parlament pentru a afla cine îl susţine pe premier. 
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La consultările despre care Rivlin a spus că vor fi transmise în direct "pentru a asigura transparenţa", el va alege 
apoi un lider de partid pentru a încerca să formeze o coaliţie, oferind candidatului 28 de zile pentru a face acest 
lucru, cu o prelungire de două săptămâni, dacă este necesar. 
În ciuda faptului că se confruntă cu mai multe acuzaţii de corupţie, Netanyahu a câştigat patru locuri în 
comparaţie cu actualul său guvern de coaliţie, conform unui grafic al partidelor care au obţinut suficiente voturi 
pentru a intra în următorul parlament publicat de Comitetul Electoral Central 
"Este noaptea unei victorii colosale", a declarat Netanyahu, în vârstă de 69 de ani, în faţa unor susţinători care îl 
aclamau, într-un discurs susţinut târziu în noapte, la sediul Likud din Tel Aviv, după votul de marţi. 
(Sursa: Mediafax) 
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